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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CLAUSTRE NÚM. 1 DE LA UNIVERSITAT JAUME I 

 

Número de la sessió: 1 

Data: 10 de setembre de 2018 

Hora: de les 9.30 h a les 11 h 

Lloc: sala d’actes de la Facultat de 

Ciències de la Salut  

 

Assistents 

Presidenta: Eva Alcón Soler 

Secretària general: Cristina Pauner 

Chulvi 

 

Claustrals assistents 

Alama Sabater, María Luisa 

Alcaide Sánchez, Laura 

Aramburu Cabo, María José 

Bachero Alguacil, Noemí 

Balaguer Coll, María Teresa 

Barba Iranzo, Paula 

Barreda García, Eric 

Barreda Tarrazona, Iván José 

Bellés Fortuño, Begoña 

Beltrán Arandes, Joaquín 

Beltrán San Segundo, Héctor 

Blasco Díaz, José Luis 

Bordas Vives, Pau 

Burriel Calvet, Joan Raül 

Calvo Arévalo, Marina 

Camarero Suárez, María Victoria 

Campos Sancho, María Cristina 

Casero Ripollés, Andreu 

Chiva Bartoll, Óscar 

Chiva Gómez, Ricardo 

Cifre Gallego, Eva 

Correa Sanz, María de las Mercedes 

Cuenca Ramírez, María 

Curto Paya, David 

El Ghayat Sanchez, Ismael 

Escuder Gil, Beatriu 

Esteve Cano, Vicente José 

Esteve Mon, Francesc Marc 

Ezpeleta Piorno, Pilar 

Fabra Valls, Modesto Jesús 

Falomir Ventura, Eva 

Fernández Alonso, María Mercedes 

Fernández Hernández, Antonio 

Fernández Izquierdo, María Ángeles 

Ferrández Berrueco, María Reina 

Font Ferrandis, Juan José 

Fuentes Lledó, Patricia 

Galán Serrano, Julia 

Gallardo Izquierdo, Antonio 

García Izquierdo, Isabel 

García Pla, Laura 

Gínes Vilar, Miguel 

Gómez Cadenas, Aurelio 

Gómez Navarro, José Miguel 

González Esteban, Elsa 

Gosalbo Nebot, Ana 

Grandío Botella, Francisco Javier 

Gual Arnau, José Joaquín 

Hernando Domingo, Carlos 

Ibáñez Martínez, María 

Iglesias Ortega, José Vicente 

Lancis Sáez, Jesús 

Lapiedra Alcamí, Rafael 
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Lázaro Guillamón, María del Carmen 

López Benet, Francisco 

López Bernardó, Salvador Hugo 

López Esteller, Mara 

López Segarra, José Francisco 

Marqués Andrés, María Mercedes 

Martín Montaner, Joan Antoni 

Martínez Cadenas, Conrado 

Martínez Fernández, María Teresa 

Marzal Felici, José Javier 

Marzal Varó, Andrés  

Mateu Carruana, María Josefina 

Mayo Gual, Rafael 

Mínguez Colás, Tomás 

Molina Morales, Francesc Xavier 

Monfort Gimeno, Eliseo 

Morte Ruiz, María José 

Nebot Colom, Jaime 

Nebot Granell, Manuel 

Olmos Rojas, Mariola 

Ordóñez Monfort, Javier 

Orón Moratal, Germán 

Ortells Montón, Elena María 

Orts Ríos, Vicente 

Pallares Piquer Marc 

Pastor Verchili, María del Carmen 

Pinyana Garí, Maria Carme 

Piquer Vicent, Ana María 

Planchadell Gargallo, Andrea 

Porcar Blanch, Vicente José 

Portolés Falomir, Laura 

Rebagliato Ruso, María Luisa 

Remolar Quintana, Inmaculada 

Ribes Vicente, Jorge 

Rodríguez Moya, María Inmaculada 

Romero Pérez, Julio Ariel 

Rubio Poveda, Aitor 

Safont Jordà, María del Pilar 

Sales Barberà, Vicent 

Sales Salvador, Adoración 

Salvador Liern, Vicent Manuel 

Sanchis Ferriols, Noemi 

Sangüesa Antolí, Bernabé 

Serra Martínez, Noemí María 

Serrano Aparicio, Natalia 

Simó Vidal, Amelia 

Sisu, Claudia Madalina 

Solbes Valero, Blanca 

Soler Estrela, Alba 

Sorochin, Andrei 

Tamarit Segarra, Vicente 

Tirado Roldán, María Jesús 

Tomás Catalán, Ana Ester 

Torner Más, Jordi 

Tudela Morant, Alexandra María 

Vallet Bellmunt, Teresa María 

Vicedo Jover, Begonya 

Vicent Soriano-Canos, Isabel Maria 

Vicente Pachés, Fernando 

 

 

 

 

Han excusat l’absència 

 

Ballester Arnal, Rafael 

Bou Llusar, Juan Carlos 

Bovea Edo, María Dolores 
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Chust Calero, Manuel 

López Vallejo, Israel Stalyn 

Mata Martínez, José Antonio 

Muñoz Miquel, Ana María 

Salanova Soria, María Soria 

Sánchez Vilches, Enrique Javier 

Soler Domínguez, Amparo 

 

***** 
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ORDRE DEL DIA 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la reunió núm. 9 (22-3-2018) 

2. Presa de possessió i entrega de les acreditacions de claustral. 

3. Elecció de la Mesa del Claustre.  

4. Informe de la rectora. 

5. Eleccions dels representants del Claustre en el Consell de Govern.  

6. Eleccions dels representants del Claustre en les comissions de la Universitat. 

7. Elecció de dos representants dels estudiants en la Junta Electoral.  

8. Elecció de la Comissió de Reclamacions.  

9. Aprovació, si escau, de la composició i funcions de la Comissió d’Ètica i RSU. 

10. Torn obert de paraules. 

 

DESENVOLUPAMENT DE L’ORDRE DEL DIA  

 

1. Presa de possessió i entrega de les acreditacions de claustrals. 

La rectora entrega les acreditacions als claustrals juntament amb les paperetes de les 

votacions i presenta els membres de la Mesa, que està composta per la rectora; Cristina 

Pauner, com a secretària general i, de manera provisional, pels membres de la Mesa 

anterior: M. Jesús Tirado, com a vocal en representació del PAS, i els dos estudiants, 

María Cuenca i Salvador Hugo López. El professor Diego López no està perquè va faltar; 

la rectora agraeix tot el servei que va prestar. 

La rectora comunica que, per acord de la Mesa, es proposa canviar l’ordre dels punts de 

l’ordre del dia i passar la lectura i aprovació de l’acta al punt tercer. És un aspecte formal, 

pensat després de fer la convocatòria, ja que per tal d’aprovar l’acta cal que els claustrals 

hagen pres possessió i s’haja triat la nova Mesa del Claustre.  

2. Elecció de la Mesa del Claustre.  

La rectora recorda que el passat 11 de juliol, juntament amb la convocatòria del 1r 

Claustre de després de les eleccions, es va obrir un termini per a la presentació de les 

candidatures als diferents òrgans. Un d’aquests òrgans que cal triar, és la Mesa del 

Claustre, que està formada per la secretària general i la rectora, com a membres nats, i 2 

membres del PDI, 2 estudiants i 1 membre del PAS. 

La rectora explica que després de tancar el període de presentació de candidatures, tant a 

la Mesa del Claustre, com en altres eleccions que hi ha en l’ordre del dia, en alguns 

col·lectius s’han presentat el mateix nombre de candidats que llocs a cobrir, de manera 

que queden proclamats automàticament com a membres pel col·lectiu que els pertoca. En 

alguns casos, el nombre de candidats és major que el de llocs a cobrir, i per tant es farà 

l’elecció, entre els membres d’aquest col·lectiu.  
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Començant amb l’elecció de la Mesa del Claustre, s’han presentat el mateix nombre de 

candidats que de llocs a cobrir en tots els col·lectius, tret del PAS, on s’han presentat 2 

candidates de les quals cal triar-ne una. Es fa la votació entre els claustrals d’aquest 

col·lectiu, que la secretària general crida per ordre alfabètic per a votar. 

Després de fer el recompte de les candidatures presentades s’obté el resultat següent: 

PAS: Laura García Pla: 6 vots 

Isabel Vicent Soriano-Canós: 10 vots 

L’acord pres és el següent: 

D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la Universitat 

Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010, de 27 d’agost, del Consell de la Generalitat, el 

Claustre de la Universitat, elegeix com a membres de la Mesa del Claustre: 

PDI  Pilar Ezpeleta Piorno 

  Antonio Fernández Hernández 

PAS  Isabel Vicent Soriano-Canós 

Estudiantat Laura Alcaide Sánchez 

Mara López Esteller 

La rectora crida a la Mesa els nous membres i agraeix els membres ixents tota la tasca 

desenvolupada i l’ajuda prestada. 

 

3. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la reunió núm. 9 (22-3-2018). 

S’aprova l’acta per assentiment. 

 

4. Informe de la rectora. 

La rectora manifesta el condol per part de la comunitat universitària per la mort dels 

professors Enrique Julià Bolívar, Ismael García Costa, Diego López Olivares, Vicent 

Martínez Guzmán i l’estudianta de l’UJI, Ainoa Ripoll. També han mort durant aquest 

període els doctors honoris causa per l’UJI Carles Santos i Klaus Tiedemann. 

A continuació agraeix el suport de la comunitat universitària rebut per la candidatura en 

les passades eleccions claustrals i fa un balanç dels pocs mesos de legislatura 

transcorreguts. Explica que es manté el compromís d’intentar treballar per fer una 

Universitat autoexigent, oberta al mon, per a totes les persones, preocupada per millorar 

la societat, amb una gestió diària àgil, participativa i transparent; també afirma que moltes 

de les activitats que s’han fet fins al moment van en eixa direcció, com ara els missatges 

electrònics en què s’avancen els temes que s’han de tractar en els òrgans, de manera que 

els representants puguen rebre suggeriments abans de la realització de les reunions. S’ha 

tractat d’adaptar la durada de les sessions per tal que siga adequada als temes a tractar 

perquè siguen àgils, afavorir la conciliació personal en els llocs de treball i utilitzar els 

sistemes electrònics per a les convocatòries. 

En aquesta línia, la rectora presenta la proposta que es portarà com a punt de l’ordre del 

dia en el proper Claustre: l’enregistrament i publicació de les actes. Explica que durant la 

campanya electoral van arribar comentaris i peticions sobre la necessitat de dinamitzar-
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lo i de fer-ne més visible i participativa l’activitat. Per a respondre a les demandes 

plantejades anteriorment i per un compromís adoptat des de l’inici de la legislatura pel 

nou equip de govern es vol implantar un sistema de màxima transparència i que aposte 

pel sistema que es coneix com vídeo-actes i que en l’UJI consistirà en l’enregistrament 

íntegre de les sessions claustrals i la posada a la disposició de tots els membres de la 

comunitat universitària (PDI, PAS i estudiantat) dels enregistraments. 

També amb caràcter excepcional, i atesa la possible rellevància d’algunes reunions, la 

Mesa del Claustre en podria decidir la retransmissió en streaming, per Internet, per als 

membres de la comunitat. 

La rectora explica alguns reptes a què s’enfronta la Universitat, com ara el finançament, 

on cal distingir dos aspectes. En primer lloc, encara tenim pendent el segon edifici de la 

Facultat de Ciències de la Salut i que es continua reivindicant. L’objectiu és aconseguir-

ho a finals de 2018 per a començar les obres el 2019. Reprenent el compromís que el 

president de la Generalitat Valenciana va presentar fa uns mesos s’espera resposta 

positiva.  

El segon tema és el finançament de les universitats públiques, que necessiten ser 

sostenibles. Abans de l’estiu els rectors de les cinc universitats públiques valencianes van 

plantejar aquesta necessitat i també d’elaborar i aprovar un pla de finançament plurianual 

amb dades reals. A hores d’ara s’està a l’espera que la Conselleria comence aquest pla 

perquè les universitats puguen elaborar els pressupostos o almenys que ens faciliten les 

directrius per a redactar els pressupostos. En dues setmanes s’espera una convocatòria 

perquè els tècnics hi comencen a treballar. 

El segon tema a comentar és el pla de titulacions. Cal reconèixer que el pla no s’ha fet i 

difícilment es farà en aquesta legislatura quan hi ha eleccions a la Generalitat en pocs 

mesos. Les universitats publiques es van comprometre a no oferir titulacions noves en 

aquest curs acadèmic. L’UJI va complir, encara que tenia idees, propostes i suggeriments 

per part del Vicerectorat d’Estudis i Professorat; però no totes les universitats han seguit 

l’acord i, de fet, les universitats de València, Alacant i Politècnica sí que impartiran nous 

títols. Davant de les dues conjuntures – el fet que altres universitats no han complit i que 

el nostre Vicerectorat té idees per proposar- es començarà l’anàlisi de l’oferta acadèmica 

que tenim actualment per a oferir títols viables, atractius i diferenciats que responguen a 

les peticions de la societat. 

Per altra banda, la rectora anuncia que es plantejarà al Claustre una reforma dels Estatuts 

de l’UJI perquè s’han detectat disfuncions que responen a diferents raons: així, els 

Estatuts no recullen canvis legislatius ja vigents com ara parlar de professorat pertanyent 

al cos docent universitari, quan la LOMLOU ja parla de PDI amb vinculació permanent 

a l’efecte de formar part d’òrgans representatius o ser càrrecs acadèmics. Aquest canvi 

permetrà una regulació més adaptada al que és la realitat de la Universitat avui. També 

cal regular l’Escola de Doctorat que no existia quan es van aprovar els Estatuts de la 

Jaume I. Es regularan càrrecs acadèmics que són diferents als que estan regulats en la 

LOMLOU, a més de modificar la composició d’alguns òrgans la regulació actual dels 

quals no és adequada, així com altres aspectes que sorgiran. 

Per a aquest objectiu, es proposarà al proper Claustre la creació d’una comissió estatutària 

amb representació de tots els col·lectius; la voluntat és que es poguera aprovar en el 

proper Claustre amb el major consens possible.  

S’obri un torn de paraules. 
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No hi ha intervencions. 

 

5. Eleccions dels representants del Claustre en el Consell de Govern.  

La rectora explica que, com en el cas de la Mesa del Claustre, tant pel col·lectiu del PDI 

com de l’estudiantat, s’han presentat el mateix nombre de candidats que llocs a cobrir, de 

manera que queden proclamats automàticament aquests candidats. En el cas del PAS, 

s’han presentat 6 candidats. Per la qual cosa, es fa la votació per elegir 4 noms com a 

màxim entre els membres d’aquest col·lectiu.  

Després de fer el recompte de les candidatures presentades s’obté el següent resultat:  

Pel PAS 

Total de paperetes: 16 

Noemí Bachero Alguacil: 10 vots 

José Miguel Gómez Navarro: 10 vots  

Francisco Javier Grandío Botella: 10 vots  

José Iglesias Ortega: 6 vots  

Ana Tomás Catalán: 6 vots  

Jordi Torner Mas: 10 vots  

L’acord pres és el següent: 

D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la Universitat 

Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010, de 27 d’agost, del Consell de la Generalitat, el 

Claustre de la Universitat elegeix com a representants del Claustre en el Consell de 

Govern:  

PDI doctor amb vinculació permanent: 

Begoña Bellés Fortuño 

Juan Carlos Bou Llusar 

María Mercedes Fernández Alonso 

Julia Galán Serrano 

María Teresa Martínez Fernández 

Eliseo Monfort Gimeno 

Germán Orón Moratal 

PDI no doctors, contractats i ajudants: 

Héctor Beltrán Segundo 

Francesc Marc Esteve Mon 

Conrado Martínez Cadenas 

Estudiantat: 

Laura Alcaide Sánchez 

Mara López Esteller 

Tomás Mínguez Colás 

Blanca Solbes Valero 

Adrei Sorochin 
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Vicente Tamarit Segarra 

 

PAS: 

Noemí Bachero Alguacil 

José Miguel Gómez Navarro  

Francisco Javier Grandío Botella  

Jordi Torner Más 

La rectora felicita els elegits i agraeix la sensibilitat d’haver triat 7 membres claustrals 

representants del PDI doctor amb vinculació permanent i 3 representants del PDI no 

doctors, contractats i ajudants, perquè això és una forma de donar visibilitat a la realitat 

que en temes de professorat es té a la Universitat. 

 

6. Eleccions dels representants del Claustre en les comissions de la Universitat.  

La rectora explica que, per tal d’organitzar la votació de la manera més ràpida i eficient 

possible, s’abordarà de manera agrupada els punts 6,7 i 8 de l’ordre del dia. 

La secretària general crida a votació per ordre alfabètic tots els claustrals, els quals 

dipositen el seu vot només per als col·lectius on hi ha més candidats que llocs a cobrir. 

Després de fer el recompte de les candidatures presentades s’obté el següent resultat: 

PDI 

Comissió d’Estudis i Professorat (5): Chivas Bartoll, Óscar: 50 vots  

 Cifre Gallego, Eva: 66 vots 

Fernández Hernández, Antonio: 58 vots 

 Gallardo Izquierdo, Antonio: 61 vots 

 López Segarra, José Francisco: 21 vots 

 Marqués Andrés, María Mercedes: 57 vots 

  

Total: 71 vots (1 vot en blanc) 

 

PAS  

Comissió d’Estudis i Professorat (1): Burriel Calvet, Joan Raül: 6 vots 

 Torner Mas, Jordi: 10 vots  

Comissió de Política Lingüística (1): Pinyana i Garí, M. Carme: 6 vots  

 Porcar i Blanch, Vicent: 10 vots  

Comissió d’Afers Econòmics, 

Informàtics i Infraestructura (3): Burriel Calvet, Joan Raül: 6 vots 

 Grandío Botella, Francisco Javier: 10 vots 

 Iglesias Ortega, José: 6 vots  

 Morte Ruiz, María José: 10 vots  

 Tirado Roldán, María Jesús: 10 vots 
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Comissió d’Investigació i Doctorat (2): Sales Barberà, Vicent: 10 vots 

 Sanchis Ferriols, Noemí: 10 vots  

 Tomás Catalán, Ana: 6 vots  

Total: 16 vots  

 

L’acord pres és el següent: 

D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la Universitat 

Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010, de 27 d’agost, del Consell de la Generalitat, el 

Claustre de la Universitat, elegeix com a representants del Claustre en les diferents 

comissions de la Universitat:  

PDI 

Comissió d’Estudis i Professorat (5): Óscar Chiva Bartoll 

 Eva Cifre Gallego 

 Antonio Fernández Hernández 

 Antonio Gallardo Izquierdo 

 María Mercedes Marqués Andrés 

 

: Pilar Ezpeleta Piorno 

  

’Afers Econòmics, 

Informàtics i Infraestructura (5): Luisa Alamá Sabater 

Rafael Lapiedra Alcamí 

José Javier Marzal Felici 

Elena Ortells Montón 

Alba Soler Estrela 

 

sió d’Investigació i Doctorat (9): 

 

PDI amb vinculació permanent (6): María José Aramburu Cabo 

Ricardo Chiva Gómez 

Reina Ferrández Berrueco 

Aurelio Gómez Cárdenas 

Maria Luisa Reblagiato Ruso 

María Luisa Salanova Soria 

 

PDI no doctors, contractats, i ajudants (3): María Ibáñez Martínez 

Laura Portolés Falomir 

Amparo Soler Domínguez 

 

Documentació (7): 

PDI amb vinculació permanent (4): Iciar Cordero Utilla 
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Juan José Font Ferrandis 

Ana Piquer Vicent 

Fernando Vicent Pachés 

 

PDI no doctors, contractats, i ajudants (3): María José Mateu Carruana 

Ana Muñoz Miquel 

Laura Portolés Falomir 

 

Estudiants 

 

Comissió d’Estudis i Professorat (2): Laura Alcaide Sánchez 

 Tomás Mínguez Colás  

Comissió de Política Lingüística (1) Vicente Tamarit Segura  

Comissió d’Afers Econòmics,   

Informàtics i Infraestructura (3): Ismael El Ghayat Sánchez 

Blanca Solbes Valero 

Adrei Sorochin 

Comissió del Centre  

de Documentació (3)  Marina Calvo Arévalo  

 Patricia Fuentes Lledó 

Alexandra Tudela Morat  

Comissió d’Investigació i  

Doctorat (2)  Pau Bordas Vives  

 Bernabé Sangüesa Antolí  

 

PAS  

 

Comissió d’Estudis i Professorat (1): Jordi Torner Mas  

Comissió de Política Lingüística (1): Vicent Porcar i Blanch 

Comissió d’Afers Econòmics, 

Informàtics i Infraestructura (3): Francisco Javier Grandío Botella 

 María José Morte Ruiz 

María Jesús Tirado Roldán 

Comissió d’Investigació i Doctorat (2): Vicent Sales Barberá 

Noemí Sanchis Ferriols 

 

La rectora felicita els membres de la candidatura.  

 

7. Elecció de dos representants dels estudiants en la Junta Electoral.  
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No es fa la votació perquè s’han presentat el mateix nombre de candidatures que llocs a 

cobrir. 

La candidatura presentada per l’estudiantat compleix els requisits establerts per l’article 

44 i següents del Reglament del Claustre (cada candidatura té un titular i suplent, i s’ha 

presentat l’aval de 15 claustrals). 

D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la 

Universitat Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010, de 27 d’agost, del Consell de la 

Generalitat, el Claustre de la Universitat elegeix com a representants del Claustre 

en les diferents comissions de la Universitat:  

Laura Alcaide Sánchez. Suplent: Marina Calvo Arévalo. 

Mara López Esteller. Suplent: Andrei Sorochin. 

La rectora felicita els estudiants. 

8. Elecció de la Comissió de Reclamacions. 

L’única candidatura presentada per a la Comissió de Reclamacions compleix els requisits 

establerts en l’article 103.2 dels Estatuts de l’UJI i en l’article 49 del Reglament del 

Claustre:  

 Està integrada per 7 catedràtics i catedràtiques d‘universitat. 

 Està formada per un titular i suplent. 

 Incorpora tants candidats com llocs a cobrir. 

 Està avalada per 15 claustrals. 

 S’indica que les tres primeres candidatures seran renovades als 2 anys. 

Les persones que integren l’única candidatura són: 

1. Titular: Manuel Sanchis López. Suplent: Rosa Llusar Barelles 

2. Titular: Vicente Aguilella Fernández. Suplent: Ignacio Morell Evangelista 

3. Titular: María Victoria Petit Lavall. Suplent: Francisco Javier Zamora Cabot 

4. Titular: Vicent Salvador Liern. Suplent: Margarita Vergara Monedero 

5. Titular: María Calzada Pérez. Suplent: Víctor Mínguez Cornelles 

6. Titular: Vicent Orts Ríos. Suplent: Francisco Xavier Molina Morales 

7. Titular: Frederic Jaume Varela. Suplent: Filiberto Pla Bañón 

 

Després de realitzar les votacions i el recompte de vots, el resultat és el següent: 

Vots emesos 101, dels quals: 1 nul i 100 a favor. 

L’acord pres és el següent: 

D’acord amb les competències establertes en l’article 48.f dels Estatuts de la Universitat 

Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010, de 27 d’agost, del Consell de la Generalitat, el 

Claustre de la Universitat, elegeix els membres de la Comissió de Reclamacions de la 

Universitat, que queda formada per les següents persones: 
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1. Titular: Manuel Sanchis López (suplent: Rosa Llusar Barelles) 

2. Titular: Vicente Aguilella Fernández (suplent: Ignacio Morell Evangelista) 

3. Titular: María Victoria Petit Lavall (suplent: Francisco Javier Zamora Cabot) 

4. Titular: Vicent Salvador Liern (suplent: Margarita Vergara Monedero) 

5. Titular: María Calzada Pérez (suplent: Víctor Mínguez Cornelles) 

6. Titular: Vicent Orts Ríos (suplent: Francisco Xavier Molina Morales) 

7. Titular: Frederic Jaume Varela (suplent: Filiberto Pla Bañón) 

La rectora felicita els membres de la candidatura.  

 

9. Aprovació, si escau, de la composició i funcions de la Comissió d’Ètica i 

Responsabilitat Universitària. 

La rectora recorda que per a aquest punt hi ha informació i una explicació més detallada 

en el document adjunt a la convocatòria. Explica que, des dels inicis, la Universitat Jaume 

I ha mostrat clarament el seu compromís amb un funcionament ètic i fidel al marc legal 

per part dels seus òrgans i individus. També des del principi s’han creat diversos òrgans 

que treballen per a ser una institució de comportament ètic. Òrgans com pot ser la Unitat 

d’Igualtat, en assessorament i formació; la Comissió Deontològica, per la investigació en 

persones, animals i medi ambient, i la Sindicatura de Greuges, en la mediació entre les 

persones per la defensa dels seus drets.  

Per altra banda, la rectora explica que el vessant de la responsabilitat social de l’UJI està 

present en les polítiques de gestió universitària, les seues accions, els resultats aconseguits 

i l’impacte mediambiental i social; també recorda que en la passada legislatura es va 

aprovar del Pla de responsabilitat social universitària.  

El passat Claustre de 22 de març de 2018 es va aprovar la creació de la Comissió d’Ètica 

i Responsabilitat Social (CERSU). Ara, arreplegant algunes idees que es van plantejar 

durant el debat universitari, es planteja un canvi en la seua composició i l’especificació 

de les seues funcions.  

Respecte a la composició es manté el mateix nombre de representants dels col·lectius 

universitaris: 2 representants del PDI, 2 del PAS i 2 de l’estudiantat, i s’incorporen les 

direccions o presidències dels òrgans més relacionats amb les matèries a tractar: 

Sindicatura de Greuges, Direcció de la Unitat d’Igualtat i Presidència de la Comissió 

Deontològica. Per fi, per la rellevància de l’òrgan, la presidència de la Comissió 

correspondrà a la rectora o persona en qui delegue, i la secretaria l’ocuparà la secretària 

general. 

La rectora diu que aquesta composició permet integrar la veu del Claustre, la dels els 

òrgans amb més responsabilitats en la matèria i està en sintonia amb la resta de comissions 

de la Universitat. 

Pel que fa a les competències es refereixen bàsicament a funcions de supervisió, impuls i 

assessorament en el compliment del codi ètic de l’UJI, així com la seua responsabilitat en 

la revisió del contingut de la Memòria de RSU que, a partir d’enguany, s’incorporarà en 

la Memòria acadèmica de l’UJI. 

S’obri un torn de paraules.  
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Intervé Raül Burriel, qui recorda que en l’últim Claustre de la legislatura anterior es va 

obrir un debat sobre aquesta Comissió perquè algunes persones consideraven que calia 

discutir més, però com que hi havia pressa es va aprovar amb la idea d’introduir 

modificacions més endavant. Considera que estan molt bé els canvis introduïts en la 

proposta pel que fa als òrgans que s’incorporen com a membres de la Comissió (Direcció 

de la Unitat d’Igualtat, Sindicatura de Greuges, etc.) i es manifesta a favor, però vol 

recordar que en el Claustre passat ja demanaven més auditoria social i no tant memòria. 

Sintèticament, la memòria és contar què es el que es fa bé a la Universitat, mentre que 

l’auditoria implica que un òrgan extern independent puga assenyalar allò que s’està fent 

bé o malament. Demana, per tant, que s’estudie i desenvolupe la possibilitat d’incloure 

aquesta auditoria social. 

Paco López Segarra afirma que una de les coses més importants de la responsabilitat 

social és vetlar per la precarietat de les persones que treballen en les organitzacions. Uns 

dels eixos més importants del marc de la responsabilitat social universitària —més enllà 

del dret laboral — és evitar la degradació de moltes persones que estan treballant com a 

associades o de qui està amb contractes o subcontractes, i utilitza una paraula que afirma 

podria ser injusta: “explotació”, de les persones que hi estan treballant. També hi ha el 

tema de les clàusules socials. Ja s’estan renovant contractes i obrint noves etapes de 

manera que, juntament amb les auditories de valors, caldria afegir les clàusules socials 

com a baluard de l’UJI i així ser un referent d’altres universitats. 

La rectora arreplega la proposta de Raül Burriel i indica que els indicadors de la memòria 

es podran avaluar, però s’estudiarà la possibilitat d’anar més enllà. Pel que fa al comentari 

de Paco López Segarra reconeix que s’ha passat una època de patiment del professorat 

associat, però li agradaria subratllar que la Universitat, en la mesura del possible, ha 

tractat de millorar la situació quan ha estat a les seues mans i que ara s’està treballant en 

el conveni col·lectiu i amb el professorat associat. Afirma també que es farà tot el que es 

puga des de la Universitat per un treball en les condicions més dignes possibles. 

La secretària confirma que tots els indicadors que s’apliquen en la memòria són 

internacionals i, per tant, comparables, cosa que fa possible l’avaluació externa i 

independent.  

La proposta se sotmet a votació i el resultat és el següent: 

107 vots a favor, 0 vots en contra i 2 abstencions. 

 

L’acord pres és el següent: 

D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la Universitat 

Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010, de 27 d’agost, del Consell de la Generalitat, el 

Claustre de la Universitat, aprova la següent composició per a la Comissió d’Ètica i 

Responsabilitat Universitària: 

 

Presidència: Rectorat o persona en qui delegue. 

Secretaria: La persona que ocupe la Secretaria General. 

Membres nats: 

El síndic o la síndica de Greuges de la Universitat Jaume I. 

El director o la directora de la Unitat d’Igualtat. 

El president o la presidenta de la Comissió Deontològica. 
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Vocalies: 

Dues persones membres del Claustre pertanyents al PDI. 

Dues persones membres del Claustre pertanyents al PAS. 

Dues persones membres del Claustre pertanyents a l’estudiantat. 

 

10. Torn obert de paraules. 

Pepe Iglesias expressa el seu suport a la proposta de donar difusió de les sessions del 

Claustre amb l’enregistrament i les emissions, perquè és important per a la vida 

universitària i és interesant tindre-ho disponible per a la resta de companys. També 

demana que s’augmente la transparència de les comissions que habitualment no informen 

del que fan i, per tant, que es procure donar informació sobre les reunions i assumptes 

tractats en les comissions. A més, saluda a tots i totes i agraeix que la Gerència no haja 

votat en l’elecció de la representació dels membres del PAS; entén que aquesta línia és la 

que haurien de reflectir els nous Estatuts: establir noves regles del Claustre que 

afavorisquen la participació de les minories. Manifesta el seu interès a participar en 

aquesta Comissió de Reforma dels Estatuts i espera que els deixen treballar, encara que 

representen una minoria en front de la gran majoria present al Claustre. 

La rectora respon que, pel que fa a la transparència en les comissions, està pendent la 

preparació d’una pàgina web on estarà disponible el calendari de reunions de les 

comissions, de manera que es coneixeran els temes que s’hi tracten amb antelació i 

qualsevol persona interessada puga adreçar comentaris, cosa que estimularà la 

participació. En relació amb la creació de la comissió estatutària, la intenció és portar una 

proposta per a consensuar la composició per a millorar el que hi ha i ser proactius.  

Salvador Hugo sol·licita, en nom del col·lectiu SAÓ-UJI, que les reunions claustrals es 

puguen realitzar de vesprada per a compatibilitzar-les amb les classes dels representants 

de l’estudiantat. 

Eric Barreda demana que les reunions es convoquen a mitjanit perquè per a ell és 

incompatible, tant al matí com a la vesprada. 

La rectora diu que es tractarà aquesta qüestió d’horaris en reunions amb l’estudiantat per 

a consensuar els horaris en la mesura del possible i es farà un esforç per facilitar 

l’assistència de l’estudiantat a les sessions del Claustre.  

Finalment, acomiada els claustrals als qui agraeix l’assistència, anima a continuar 

treballant i a estimular el debat en les properes sessions del Claustre. 

No hi ha més intervencions. 

La rectora alça la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

La secretària general Vist i plau, 

 la rectora 

 

 

Cristina Pauner Chulvi Eva Alcón Soler 
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